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Op een druk bezochte vergadering bij de gemeenteraad is op 14 mei 2025 gesproken 
over plaatsing van een zonnepark midden in de natuur op landbouwgrond. Dat is 
volgens de zonneladder die het Rijk en de Provincie hebben vastgesteld slechts in zeer 
uitzonderlijke gevallen mogelijk. Daarom zal de gemeenteraad geen genoegen kunnen 
nemen met de enkele mededeling dat treden 1 t/m 3 doorlopen zijn, dat moet stevig 
aangetoond worden. Dit in het kader van de uitstraling naar de burgers van een 
betrouwbare overheid. 

Met betrekking tot de kaderstelling raadsbesluit plaatsen wij de volgende 
kanttekeningen: 

Goede landschappelijke inpassing 

- Het zonneveld betreft een industriepark van 20 hectare (= 40 voetbalvelden) 
omgrensd door de Doorwerthse heide en natuurgebied. Van die 20 hectare is het 
de bedoeling dat 7,5 hectare met zonnepanelen wordt bedekt met een hoogte 
van max 2 meter en 6 hectare met agri-pv (klinkt verantwoord maar zijn gewoon 
ook zonnepaneelvelden met beetje grond ertussen) met een hoogte van maar 
liefst max 4,5 meter. Verder komt er een hekwerk omheen, is er al een vergunning 
aangevraagd voor een uitweg en cameratoezicht (hoezo eigenlijk, want de 
vergunning voor het zonneveld is toch nog niet rond?).  
 
Op welke manier kan een dergelijk park goed landschappelijk ingepast worden, 
zoals de kaderstelling vereist? 

Bijkomende vraag is in dat verband of de vergunningsaanvraag voor het kappen 
van 73 eiken en berken in een strook langs dit beoogde park (voor zover wij na 
hebben kunnen gaan) bijdraagt aan een goede landschappelijke inpassing? 

Wat doet de glinstering van een zonnepark van deze omvang met de natuur en de 
omgeving? 

Wat zijn de effecten van het elektromagnetisch veld dat een zonnepark nu 
eenmaal genereert? 

De minimaal in acht te nemen afstand tot woningen is 30 meter om overlast te 
beperken. Op basis van welke onderzoeksrapporten is deze afstand als norm 
genomen?  



De grond 

- Het oorspronkelijk grondgebruik moet na de vergunningsperiode weer mogelijk 
zijn. Hoe wordt daarvoor gezorgd? In geval van een brand is de grond verloren. 
Ook in geval van schade aan de panelen, bijvoorbeeld door een fikse hagelbui. 
De glasscherven die in de wijde omtrek neer zullen dwarrelen hebben een milieu 
impact die niet te overzien is. Sla de nieuwsberichten er maar op na.  
 

- De materialen dienen te worden gerecycled. Klinkt aardig, maar de stand van de 
techniek laat dat niet toe. Zonnepanelen zijn niet recyclebaar, dus toch niet zo 
groen als ze verkocht worden. 
 

- Een negatieve impact op de bodemkwaliteit moet worden voorkomen. Dat kan 
niet voorkomen worden. Zie hiervoor genoemde brandrisico, wat zich vaker 
openbaart bij zonneparken en zonnepanelen op daken. Is ook moeilijk te blussen. 
Zal gemakkelijk overslaan naar aangrenzende natuurpercelen.  

Burgerparticipatie 

- Omwonenden dienen betrokken te worden. Is niet gebeurd. Volgens de brochure 
van ValleiEnergie is er in mei met 10 huishoudens gesproken. Dat is natuurlijk 
niet representatief te noemen. Verder is er op 28 augustus een openbare 
informatieavond geweest waarop een negatieve teneur over het plan overheerste.  
 

- Door de ruchtbaarheid van burgersrenkumaanzet.nl van dit agendapunt is er 
meteen een spontane handtekeningenactie in Heelsum op gang gekomen. 
Daaruit blijkt dat het plan geen draagvlak heeft. Draagvlak is ook een vereiste. 
 

- De petitie van burgersrenkumaanzet.nl wordt ook flink ondertekend, in een paar 
dagen tijd al 266 handtekeningen terwijl de vindbaarheid van de petitie niet 
optimaal is.  
 

Parenco 

- In dit stuk van koers2030.nl staat het volgende over de bereidheid  van Parenco 
om deel te nemen aan het zonnepark: 
https://koers2030.substack.com/p/renkum-veel-bedenkingen-gemeenteraad 

Wie neemt de stroom af? 

De beoogde afnemer van de stroom van het park is de 
papierfabriek Smurfit Westrock, ook wel in de volksmond met 
Parenco aangeduid. Daarvoor is het nodig dat een forse kabel van 



het zonnepark naar de fabriek wordt aangelegd, een geschatte 
afstand van zeker 6 kilometer, afhankelijk van het gekozen 
traject. De afname door Parenco werd in de raad als een 
voldongen feit aangenomen, en dat terwijl het bedrijf ons bij 
monde van de woordvoerder liet weten nog niet verder te zijn dan 
op verzoek getoonde belangstelling voor afname. 

Concluderend vragen wij de raadsleden tegen het plan te stemmen omdat  

- de zonneladder gevolgd dient te worden, 
- de bewoners niet geïnformeerd zijn,  
- de wespendief en de boomleeuwerik een beschermde status hebben en deze 

vogels vliegen en broeden in het betreffende gebied en de rechter tot in de 
hoogste instantie zich daarover al heeft uitgesproken op 28 mei 2024, 

- de locatie gelegen is op kostbare, vruchtbare landbouwgrond midden in een 
uiterst kwetsbaar natuurgebied met alle risico’s die daarbij komen kijken en die 
niemand op zijn geweten wil hebben,  

- niemand zit te wachten op stroomstoringen, 
- er geen afspraken met Parenco zijn gemaakt en er dus niet nu al kabels 

aangelegd kunnen worden en ook onbekend is hoeveel gemeenschapsgeld 
daarmee gemoeid is. 

-  

Met vriendelijke groeten, 

Burgers Renkum aan Zet 



Dag wespendief en boomleeuwerik...
Op een door burgers druk bezochte vergadering bij de gemeenteraad van Renkum is op 14 mei 2025
gesproken over plaatsing van een zonnepark midden in de natuur, op landbouwgrond.
Er tekende zich meteen al een ruime (coalitie)meerderheid (GL
PvdA GB en D66) af die dat wel ziet zitten en naar alle waarschijnlijkheid op de raadsvergadering van
28 mei 2025 groen licht zal gaan geven voor een snelle uitrol van het zonnepark.
Hoe wrang dat uitgerekend 1 jaar eerder op 28 mei 2024 de Raad van State (=hoogste rechter) nogbepaald heeft dat de provincie Gelderland terecht de vergunning had geweigerd voor een
zonnepark op landgoed Quadenoord te Renkum, vanwege de aanwezigheid van (beschermde
inheemse) wespendief en boomleeuwerik.
De wespendief is een roofvogel uit de familie van de havikachtigen. De wetenschappelijke naam van
de soort werd als Falco apivorus in 1758 gepubliceerd door Carl Linnaeus. De Wespendief is
beschermd op grond van de Europese Vogelrichtlijn. De boomleeuwerik is een vogelsoort die inheems
is in Nederland en België. Het is de enige soort van het geslacht Lullula. De boomleeuwerik is wat
kleiner dan de bekende veldleeuwerik en – zoals de naam al zegt – te vinden in een andere biotoop.
Vliegen de wespendief en de boomleeuwerik dan niet boven zonneveld Heelsum, gelegen indiezelfde gemeente Renkum?
Zeker wel, maar dat deert de gemeente blijkbaar niet.
Ook al zijn er maar weinig broedpaartjes van.
Ook al zijn het beschermde inheemse vogelsoorten.
Ook al heeft de rechter gesproken.
Ook al wil het Rijk en de Provincie Gelderland geen zonneparken in kwetsbare natuurgebieden en op
spaarzame landbouwgrond.
Ook al kleven er legio risico’s aan, waaronder stroomuitval, brand (met naastgelegen Doorwerthse
Heide), financiële risico’s (wie betaalt de rekening van infrastructuur, bekabeling naar Parenco, en
overige kosten), beveiliging, schade aan panelen door fikse hagelbuien met milieuschade, enzovoorts
enzovoorts.
Burgers Renkum aan Zet is voor behoud van de wespendief en boomleeuwerik. U ook?
Teken de petitie!


